



GJESSØS BØRN - EN PLADS TIL ALLE

Referat af fællesbestyrelsesmøde - Skype

Mandag den 25. maj 2020

19.30 – 20.30

Referent: Sofie

Dagsorden	Referat
<p>Punkt 1. Godkendelse af referat Bilag. Vedhæftet igen</p>	<p><i>Der er nogle af punkterne fra sidst, som skal tages op på første møde efter ferien. Helle står som tovholder til overnatning i børnehaven. Det er selvfølgelig aflyst. Ellers ok.</i></p>
<p>Punkt 2. Kort nyt/ orientering fra Skole, børnehave og SFO. Hvordan går det med "Genåbningen"? Hvad har vi lært af alt det her? Er der noget at tage med fremadrettet. Personale-nyt.</p>	<p><i>Det er gået godt, og alle har knoklet. Der har været mange ændringer i vejledningerne, men nu er de nye retningslinjer blevet rutine. Vi skal tage ved lære af Coronatiden og nogle af de gode elementer, fx det at være meget ude. Der er allerede indført gode vaner med håndvask mm. I børnehaven er det blevet hverdag, at de skal være ude, og det trives børnene rigtig godt i. Stor tak fra forældrene. Vi har afventet nye retningslinjer, men der er ikke så mange ændringer. Personale: Magnus fortsætter som vikar for Bente. Inge ønsker orlov i 6 mdr. Pia overtager timerne. Malene, Solveig, Kristian, Chris og Sara er vikarer og praktisk hjælp. "Coronakontoen" gøres op i forbindelse med Finansloven. Anne-Mette stopper i juni og skal være smykkedesigner fuld tid. Stillingen skal slås op, og vi håber at det kan blive en pædagogmedhjælper, så vi kan skruer timetallet lidt op i SFO'ens ydertimer.</i></p>
<p>Punkt 3. Beslutning om nedsættelse af undervisningstiden for mellemtrinnet. Forslag om at nedbringe tiden med 1,5 time svarende til 2 lektioner. Vi søger med baggrund i at kunne anvende tiden som tolærertid i stedet. Ansøgningen gælder 4., 5. og 6. klasse. Bilag med oversigt over timefordeling før og efter. Bemærk at der samtidig er ændringer i "Vejledende timetal".</p>	<p><i>Beslutning: Der er enighed om, at der skal søges om nedsættelse af timetallet. Jens og Malene får påtegnet ansøgningen og får den sendt ind.</i></p>

Gjessø Skole
Brandevej 6, 8600 Silkeborg
Tlf.: 89702880
mail: gjessoe-skole@silkeborg.dk

Gjessø Børnehave
Hedehusvej 2B, 8600 Silkeborg
Tlf.: 89703435
mail: gjessoe.boernehave@silkeborg.dk

Silkeborg Kommune
Søvej 1, 8600 Silkeborg
Tlf.: 89701000
www.silkeborgkommune.dk

<p>Punkt 4. Tanker omkring næste år. Særligt med fokus på aldersintegration. Bilag</p>	<p><i>Fagfordelingen er næsten færdig, og nu kan vi se, hvor mange timer der bliver til overs, efter at der er fordelt "en til en", altså én lærer til én klasse. De ekstra timer bruges blandt andet til støtte eller som ressourcer andre steder, hvor det giver mening. Mellemlinnet har kigget på et samarbejde på langs. Det vil være omkring de praktiske fag.</i></p> <p><i>I indskolingen har der været samarbejde i nogle fag, fx dansk og matematik. Der skal tænkes blokke ind i skemaet, så det giver plads til muligheden for samarbejde på langs.</i></p> <p><i>På det første FB-møde efter ferien præsenterer skolen forslag til, hvordan vi kan lave den aldersintegrerede undervisning.</i></p> <p>LFSI (lokale-fleksible-specialiserede indsatser): Ny tilgang til støtte til børn med særlige behov. Før blev der søgt timer pr. barn, men nu er tildelingen anderledes. Ud fra forskellige faktorer bliver vi nu tildelt et beløb, som vi lokalt skal administrere. Fremover får vi at vide, om et barn er tildelt støtte, ikke hvor meget (antal timer). Det skal vi selv sørge for at vurdere. Forhåbentlig vil der være ressourcer til, at vi kan lave dobbeltbemanding i indskolingen. Målet med den nye ordning er mere frihed og fleksibilitet. Vi håber, at arbejdsgangene bliver hurtigere, når vi selv skal styre timerne.</p>
<p>Punkt 5. Kostordning i børnehaven Det er bestyrelsens beslutning. Bestyrelsen kan vælge at lægge det ud til forældregruppen til afgørelse. Bilag</p>	<p><i>Beslutning: Det besluttes at, der <u>ikke</u> skal være kostordning. Der sendes en begrundet forklaring ud til forældrene med de forskellige perspektiver. Maria påtager sig opgaven med at skrive ud til forældregruppen.</i></p>
<p>Punkt 6. Nyt fra cykelbane/mooncar-gruppen. Afholdt møde d. 4.5 (Søren og Kristian fra GUF) Maria og Jens fra FB. Vi er enige om, at det er et fint projekt at gå efter samlet. Forstået således, at vi skal arbejde for, at vi får etableret en Pump Track bane og en mooncar bane på fællesarealet. Vi er i gang med at undersøge brugen af sand-banen. Fordi den ligger et godt sted for en anden bane. Bilag. "Projekt-Forklæde" udfyldt og vedhæftet. (kan ændres)</p>	<p><i>Jens sender et opdateret "projekt-forklæde" ud. Der lægges mere vægt på, at det er et fælles projekt, og det er skærpet, at det gerne må gå i gang snarest. Skoleafdelingen skal prioritere økonomi og ressourcer ift. ændringer. Herefter skal ejendomme indgå i en projektportefølje.</i></p>

Punkt 7. EVT.	<i>Spørgsmål til brug af plasticposer til madpakker i børnehaven. Sofie og Jens tager den videre til en snak med personalet. Spørgsmål til 6.klasses afslutning. Der er forældre, der arbejder på at lave noget. Indtil videre kommer der ikke til at ske noget før efter den 8.6, hvor vi håber, der bliver lempet på retningslinjerne. Dagplejen: Opfordring til at "prikke" til egnede kandidater, hvis man kender nogen oplagte til stillingen som dagplejer i Gjessø.</i>
------------------	--